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BESTUURSAKKOORD 2024-2030 

VOOR DE TOEKOMST VAN HAMME 

Datum:   12 december 2024 

Embargo:  14 december 2024 – 10.00 u. 

VOORWOORD 
 

Met enorm veel enthousiasme presenteer ik u ons nieuw bestuursakkoord voor de komende legislatuur. Dit 

lijvig document kwam tot stand na zeer constructieve overlegmomenten tussen de drie coalitiepartijen en 

zal in een volgende fase verder verfijnd worden in een concreet meerjarenplan, na inspraakmomenten van 

onze gemeentelijke diensten. Als aangewezen-burgemeester ben ik ervan overtuigd dat goed bestuur en 

een breed gedragen meerjarenplanning de fundamenten zijn waarop een sterke en veerkrachtige gemeen-

schap kan worden gebouwd. 

 

Een degelijk financieel beheer zorgt voor duurzame en verantwoorde beslissingen. We streven naar 

transparantie en efficiëntie in al onze handelingen, zodat we de belastingbetaler kunnen garanderen dat 

middelen op een zorgvuldige manier worden besteed. 

 

Veiligheid en zorg voor welzijn zijn uiteraard onmiskenbare prioriteiten. We willen een leefbare omgeving 

creëren voor onze inwoners, waar we niet alleen oog hebben voor de fysieke veiligheid, maar ook voor de 

mentale gezondheid van onze gemeenschap. Zorg en welzijn zijn van groot belang en we zullen blijven 

investeren in voorzieningen en initiatieven die het welzijn van iedere inwoner bevorderen. Ook dieren-

welzijn blijft met stip een belangrijke beleidsprioriteit deze legislatuur. 

 

Daarnaast spelen onderwijs, vrije tijd en onze toeristische troeven een essentiële rol in het ontwikkelen 

van een welvarende en tevreden gemeenschap. We zetten in op kwalitatieve onderwijsmogelijkheden en 

op diverse, inclusieve vrijetijdsactiviteiten voor alle leeftijden. Dit zorgt niet alleen voor persoonlijke groei, 

maar versterkt ook de sociale cohesie binnen onze gemeente.  

 

Het onderhoud van ons gemeentelijk patrimonium is van cruciaal belang. We willen onze openbare ruimte, 

infrastructuur en gebouwen op een weldoordachte manier in goede staat houden. Hierbij verliezen we 

duurzaamheidsaspecten niet uit het oog en willen we overgaan tot het uitrollen van de acties die vast-

gelegd werden in onze milieuplannen. 

 

We investeren in de lokale en sociale economie binnen onze gemeente en zorgen voor een mobiliteitsplan 

dat efficiënt, duurzaam en inclusief is. Het creëren van tewerkstelling en het verbeteren van bereikbaar-

heid zijn essentieel om een bloeiende economie te waarborgen. 

 

Ik kijk er alvast enorm naar uit om hiermee aan de slag te gaan de komende jaren met mijn bestuursploeg. 

In dit akkoord vind ik de kracht om samen aan de toekomst te bouwen van onze prachtige gemeente, de 

toekomst van Hamme.  

 

Lotte Peeters 

aangewezen-burgemeester 
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GOED BESTUUR 

Onze gemeente zet zich in voor een bestuur dat toegankelijk, klantgericht en betrokken is. Een bestuur 

waarvan de leden van het college van burgemeester en schepenen en de andere leden van de 

meerderheid zich consequent opstellen als verantwoordelijke bestuurders, waarbij zij zich engageren om 

correct om te gaan met vragen van burgers, ondernemers of verenigingen en met respect voor de rol van 

onze administratie. Het college zal daartoe een principedocument opstellen dat de leidraad wordt voor ons 

handelen. 

 

Ons lokaal bestuur werkt voortdurend aan een moderne, professionele organisatie die efficiënt werkt voor 

en met haar inwoners. Onze medewerkers zijn goed opgeleid, klantgericht en dragen kernwaarden zoals 

open communicatie, vertrouwen en samenwerking uit. We willen een gemeente zijn waarbij open 

communiceren, klantvriendelijkheid, het nastreven van kwaliteit, werken voor en met mensen, vertrouwen 

geven en constructief samenwerken belangrijke organisatieprincipes zijn die gerespecteerd en gedragen 

worden door alle medewerkers én het bestuur.  

 

We investeren in de ontwikkeling van deze kwaliteiten binnen onze teams om de dienstverlening verder te 

versterken. Ook werken we samen met partners in de sociale economie en streven we naar een 

administratieve vereenvoudiging van onze reglementen. We blijven inzetten op digitalisering van onze 

dienstverlening zonder kwaliteitsverlies en verkennen daarbij de mogelijkheden van artificiële intelligentie 

(AI). We bouwen verder aan Digibanken om digitale ongeletterdheid in onze gemeente tot een minimum te 

kunnen beperken en de toegankelijkheid van onze dienstverlening te vergroten. 

 

We willen de inwoners actief betrekken bij het gemeentelijk beleid door middel van burgerinitiatieven, 

adviesraden en wijkraden. Zo krijgen burgers de mogelijkheid om met hun ideeën bij te dragen aan onze 

samenleving. Een jaarlijks burgerbudget kan hierbij helpen door de beste ideeën van onze inwoners te 

realiseren. Daarnaast vragen we onze diensten om andere inspraakmogelijkheden voor inwoners te 

onderzoeken om zo samen nog beter te kunnen werken aan oplossingen voor algemene bezorgdheden of 

problemen vanuit de gemeenschap. 

 

Om deze open en inclusieve cultuur te ondersteunen, streven we naar transparantie in al onze processen. 

Een helder stappenplan zal onze burgers en raadsleden begeleiden bij het inkijken van 

beleidsdocumenten, en we werken verder aan een toegankelijk systeem waarin de bevolking goed 

geïnformeerd is over belangrijke projecten. Bij grote projecten luisteren we vooraf naar de noden en 

verwachtingen van de gemeenschap.  

Door een wijkgerichte aanpak brengen we het bestuur dichter bij de inwoners. We onderzoeken ook op 

welke wijze we onze dienstverlening beter naar onze deelgemeenten kunnen brengen zodat onze 

inwoners eenvoudiger toegang hebben tot gemeentelijke diensten en ondersteuning. 

 

Hamme is geëvolueerd tot een gemeente met een rijke diversiteit aan culturen, gemeenschappen en 

geloofsovertuigingen.  We zien diversiteit als een troef, desalniettemin vraagt het om onze aandacht. 

Vandaar dat we een interculturele adviesraad oprichten met als doel de verschillende gemeenschappen in 

onze gemeente dichter bij elkaar te brengen. De interculturele raad organiseert verbindende activiteiten 

en adviseert het bestuur omtrent onderwerpen zoals integratie en gelijke kansen. 

 

Samen bouwen we aan een gemeente waarin burgers en bestuurders in vertrouwen samenwerken, waarin 

iedereen gehoord wordt, en waarin transparantie, betrokkenheid en professionaliteit centraal staan. 
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FINANCIËN 

Een gezond en evenwichtig financieel beleid blijft de basis van een financieel gezonde gemeente.  

We behouden het evenwicht tussen het optimaliseren van onze dienstverlening aan de Hammenaar, de 

ondersteuning die we willen bieden aan onze verenigingen en de investeringen die we willen doen 

enerzijds en de inkomsten anderzijds.  

 

We onderzoeken of we de fiscale druk in Hamme kunnen verlagen op voorwaarde dat dit budgetneutraal 

kan gebeuren en zonder dat we aan de kwaliteit van onze dienstverlening raken. We gaan actiever op zoek 

naar subsidies om onze projecten en investeringen te financieren. We investeren in energiebesparende 

maatregelen voor het gemeentelijk patrimonium zodat onze energie-uitgaven dalen. 

VEILIGHEID 

In ons streven naar een veilig en leefbaar Hamme richten we ons op een kordaat veiligheidsbeleid dat 

prioriteiten stelt op maat van onze gemeente. Dit beleid zet in op zowel preventie als handhaving en 

streeft naar een actieve rol voor de politie, gemeentelijke ambtenaren en de Hammenaren. 

 

Het gevoel van veiligheid optimaliseren en openbare overlast zoals zwerfvuil, straatracen en verloedering 

tegengaan is een absolute noodzaak. Er dient enerzijds preventief en sensibiliserend te werk gegaan te 

worden, maar anderzijds moet er in bepaalde gevallen ook streng opgetreden worden om onze gemeente 

leefbaar te houden. Duidelijke regels zijn nodig om een veilige en aangename samenleving te kunnen 

waarborgen. 

 

De burgemeester neemt een actieve rol in het veiligheidsbeleid en zet zich in voor een veilige en leefbare 

gemeente. Samen met de politiezone Hamme-Waasmunster en de Brandweerzone Oost zorgt de 

burgemeester voor een efficiënte uitvoering van het beleid.  

 

Binnen de eerste zes maanden van de nieuwe legislatuur legt  de politie haar zonaal veiligheidsplan voor 

aan de burgemeester en de gemeenteraad. Want ook binnen de gemeenteraad blijft het veiligheidsdebat 

een belangrijk punt. Na validatie zullen we hierover passend communiceren zodat de Hammenaar weet 

welke inspanningen we samen leveren en wat men van het beleid en de politie kan verwachten. 

 

We blijven verder investeren in onze lokale brandweer en ambulancedienst, een moderne en goed 

uitgeruste politie die vlot bereikbaar is, dit zowel fysiek als online. Samen met de politie evalueren we 

deze werking om nog sterker in te kunnen zetten op een klantvriendelijk beleid dat tegelijk efficiënt is. We 

zetten onze schouders onder een correcte dotatie aan onze politiezone zodat er o.a. extra personeel kan 

aangeworven worden. 

 

Om overlast en crimineel gedrag tegen te gaan, versterken we het cameratoezicht (tijdelijk en/of 

permanent) en zetten we moderne technologieën zoals ANPR-camera’s in op strategische locaties. Tegelijk 

passen we voor een veralgemeende surveillancemaatschappij.  

 

We laten niet toe dat het openbaar domein en openbare gebouwen worden geclaimd door groepen 

overlastplegers. We gaan voor een aanpassing van het algemeen politiereglement om patsergedrag tegen 

te gaan. Bruusk optrekken of remmen, brullende motoren, driften, luidruchtige muziek afspelen uit 

geparkeerde wagens, … kunnen op deze manier geverbaliseerd worden. Indien nodig  maken we gebruik 
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van het in beslag nemen van voertuigen en plaats- en toegangsverboden om plekken zoals bv. het 

Tweebruggenplein te vrijwaren van overlast.  

 

Een sterke wijkwerking is essentieel voor een veilige gemeente. Onze wijkagenten dienen maximaal 

aanwezig te zijn in de wijken. Zij kennen hun buurt en de mensen die daar wonen het best. Samen met de 

politie bekijken we welke hinderpalen die hen daartoe belemmeren kunnen worden afgebouwd. 

 

We onderzoeken de mogelijkheid en voordelen in het aanstellen van gemeenschapswachten die ingezet 

kunnen worden om toezicht te houden op pleinen, parken en andere ontmoetingsplekken. Deze 

gemeenschapswachten worden aangesteld door de gemeente en zijn bevoegd om mensen aan te spreken 

en indien nodig te wijzen op storend gedrag. We gebruiken hiervoor de wettelijke instrumenten waarover 

we als bestuur kunnen beschikken en kijken naar gemeenten en steden waar dit al toegepast wordt en 

werkt.  

Onze gemeenschapswachten werken niet op een eiland. Ze moeten kunnen rekenen op de ondersteuning 

van politie (de wijkagent) en bv. het ‘Team leven en welzijn’ van de gemeente. Tegelijk zijn ze ook 

aanspreekbaar voor buurtbewoners en bv. de wijkraad. Vanuit hun verbindende rol weten ze ook wat er 

leeft in de buurt. 

 

We investeren in een nette gemeente en willen een nultolerantiebeleid voor zwerfvuil en sluikstort. We 

breiden het aantal sluikstortcamera’s en vaststellers uit om op frequentere basis controles uit te kunnen 

voeren. Sluikstorters die herhaaldelijk betrapt worden, krijgen niet alleen een fikse geldboete maar draaien 

ook op voor de kosten verbonden aan de verwijdering van hun afval.  

 

Een goed onderhouden publieke ruimte draagt bij aan het veiligheidsgevoel. We verbeteren de verlichting 

op risicolocaties en zorgen voor kwalitatieve gemeentelijke infrastructuur. Daarnaast roepen we burgers op 

om via het meldpunt en de app “Mijn Mooie Straat” overlast en problemen te rapporteren, zodat we snel 

kunnen inspelen op lokale zorgen. 

 

Het veiligheidsbeleid kan niet slagen zonder de betrokkenheid van onze inwoners. We ondersteunen 

buurtinformatienetwerken (BIN’s) en moedigen actieve samenwerking aan. Via preventiecampagnes over 

verkeersveiligheid, drugs en diefstal roepen we burgers op alert te zijn en mee te werken aan een veiligere 

leefomgeving. 

 

Jongeren spelen een belangrijke rol in het veiligheidsbeleid. We werken samen met jeugdorganisaties om 

een veilig uitgaansklimaat te waarborgen en zetten ons in om jongeren te beschermen tegen risico's in hun 

fysieke en digitale omgeving. De jeugdraad en de jeugddienst zullen nauw betrokken worden bij de 

vormgeving van het veiligheidsbeleid. 

 

Samen met de bevoegde diensten pakken we het fenomeen van ondermijnende financiële criminaliteit 

(uitbuiting, fraude, ..), aan. Via data-analyse bepalen we welke bedrijven mogelijks dekmantels zijn voor 

criminele organisaties. Deze potentiële malafide bedrijven worden grondig onder de loep genomen om zo 

onze handelszaken te beschermen tegen oneerlijke concurrentie. Ook domiciliefraude vormt voor onze 

diensten een aandachtspunt. 

 

Geweld tegen onze veiligheidsmensen, zorgverleners en andere dienstverleners wordt nooit getolereerd. 

Daarom zullen we ons steeds burgerlijke partij stellen in het geval van geweld tegen onze hulpverleners. 

 

We streven naar een veilige en inclusieve gemeenschap waar iedereen erbij hoort en zich beschermd 

voelt. Daarom strijden we actief tegen geweld in het algemeen en specifiek tegen jongeren. Intrafamiliaal 
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en gender gerelateerd geweld pakken we in samenwerking met de politie en hulpverlening steeds actief 

aan.  

ZORG EN WELZIJN  

We willen bouwen aan een lokale gemeenschap waarin verbinding centraal staat, aan een Hamme dat zorg 

draagt voor haar inwoners en waarin iedereen een plaats heeft. Daarvoor zetten we in op uitbreiding, maar 

ook op de inhoudelijke en kwalitatieve versterking van onze dienstverlening. We willen een zorg- en 

welzijnsaanbod dat klaar is voor de uitdagingen van de toekomst, waarbij we gewapend zijn om onze 

inwoners bij te staan in de strijd tegen vereenzaming, waar we extra inzetten op het versterken van 

mentale weerbaarheid, waar we onze inspanningen inzake ziektepreventie en gezondheidsbevordering 

hoog houden en waar ons aanbod inzake kinderopvang en buitenschoolse opvang, maar ook onze 

dienstverlening voor ouderen, de stijgende en nieuwe behoeftes volgt. 

 

Dit vertaalt zich de komende legislatuur onder meer in een inhoudelijke versterking van onze diensten om 

passend om te gaan met de stijgende mentale gezondheidsproblemen, in het bijzonder bij jongeren. Het 

aanbod aan (eerstelijns)psychologen maken we laagdrempelig en beter kenbaar bij onze inwoners. Ook 

vereenzaming is een stijgend probleem, alleenstaanden, vaak ouderen en andere kwetsbare doelgroepen 

willen we actiever benaderen. 

 

We gebruiken onze professionele partners zoals het LOGO en de huisartsen om ons beleid rond 

gezondheidspromotie en ziektepreventie vorm te geven en verder proactief uit te bouwen. We werken 

samen met onze partners  actief mee aan de Vlaamse bevolkingsonderzoeken naar kanker en participeren 

aan campagnes zoals de Vaccinatieweek en acties van o.a. Think Pink, maar ook de week van de Geestelijke 

Gezondheidszorg. We dragen het label “Gezonde Gemeente” en zetten ons daar actief bij in.  

 

Om het welbevinden van jongeren te verbeteren maken we samen met onze lokale basisscholen gebruik 

van de cofinanciering die de Vlaamse regering zal opzetten rond gezonde maaltijden op school. 

 

Om in te spelen op de zorgbehoeftes van onze ouder wordende bevolking realiseren we een eerste Lokaal 

dienstencentrum (LDC) op de site van de assistentiewoningen ‘De Wuiten’ en onderzoeken in overleg met 

de initiatiefnemers de realisatie van een tweede LDC in het kader van het project Tasibel. We zetten in op 

de versterking van buurtgerichte zorg en zorgzame buurten in de ganse gemeente en bekijken op welke 

wijze we daarbij met LDC antennepunten kunnen werken. 

 

Met het oog op de opmaak van de meerjarenplanning wordt een strategische nota opgeleverd die voorziet 

in een verdere professionalisering van onze ouderenvoorzieningen met het oog op de uitdagingen van de 

toekomst. We willen daarbij extra investeren in ons zorgpersoneel dat zich dag en nacht inzet voor onze 

bewoners, maar onderzoeken ook waar efficiëntiewinsten kunnen worden gerealiseerd zonder daarbij in te 

boeten op kwaliteit van dienstverlening of daarbij de regie uit handen te geven. We breiden ons aanbod 

uit in functie van de stijgende en veranderende behoeftes. Ook deze legislatuur bewaken we de 

betaalbaarheid van ons woonzorgcentrum. De dagprijs volgt de index en kan verder alleen worden 

aangepast i.f.v. specifieke investeringen of uitgaven die de kwaliteit van zorg verhogen. 

 

Ons gemeentelijk aanbod aan kinderopvang en buitenschoolse opvang evolueert mee met de stijgende 

noden. We maken gebruik van de programmatorische mogelijkheden inzake uitbreiding die de Vlaamse 

overheid ons biedt. 
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We onderzoeken de mogelijkheden om ‘Het Huis van het Kind’ en ‘het Verhoog’  tijdens deze legislatuur 

onder te brengen in de gebouwen van het ‘Oud Moederhuis’ in de Damputstraat. Ook o.a. onze 

eerstelijnspsychologen willen we daar onderdak geven. We willen deze site uitbouwen tot een 

laagdrempelige ‘Zorg- en Welzijnscampus’ die uiteraard ook verbinding maakt met de assistentiewoningen 

‘De Wuiten’. Dit toekomstperspectief sluit nauw aan bij de historische rol die de site altijd vervulde. We 

stellen snel een ontwerper aan en we mikken we op een budgettaire inschatting i.k.v. de opmaak van de 

meerjarenplanning. 

ONDERWIJS 

We erkennen het belang van kwalitatief onderwijs in Hamme in al zijn vormen. Zowel het kleuter als het 

lager onderwijs en voor wat ons kunstonderwijs betreft. We implementeren de beslissingen vanuit de 

Vlaamse Regering in ons gemeentelijk kleuter-, basis- en kunstonderwijs. 

 

We blijven actief investeren in onze academies. We onderzoeken op welke wijze we toegankelijkheid tot 

de kunstacademie nog kunnen vergroten. 

 

Voor ons gemeentelijk kleuter -en basisonderwijs voorzien we in functie van de evoluerende behoeften in 

degelijke schoolgebouwen en infrastructuur. 

 

Samen met onze lokale basisscholen maken we gebruik van de cofinanciering die de Vlaamse regering zal 

opzetten rond gezonde maaltijden op school. 

VRIJE TIJD … SAMENWERKEN VOOR EEN BETER JEUGD-, SPORT- EN 

CULTUURBELEID EN MEER TOERISME 

Hamme heeft een sterk uitgebouwd verenigingsleven en biedt als lokaal bestuur ook zelf heel wat 

ontspanningsmogelijkheden aan. Deze belangrijke onderdelen van de samenleving mogen niet als 

vanzelfsprekend beschouwd worden en dienen de nodige blijvende ondersteuning te krijgen.  

 

Ons rijk aanbod aan vrijetijdsinfrastructuur, zowel inzake, cultuur, sport als voor onze jeugd, mag gezien 

worden. Dit vraagt echter een goed beheer en kwaliteitsvol onderhoud. We willen dit professioneler 

aanpakken door krachten te bundelen. We kijken daar op welke wijze we de expertise, mensen en 

middelen van de verschillende betrokken gemeentelijke teams kunnen samenbrengen en versterken met 

als doel een efficiënter en klantvriendelijk beheermodel voor al onze infrastructuur. De aanstelling van een 

departementshoofd ‘Vrije tijd’ zal bovendien bijdragen tot een optimalere afstemming en samenwerking 

tussen de verschillende teams. 

 

Naast een gezamenlijk beheer van onze infrastructuur zie we verschillende andere mogelijkheden om 

meerwaarde te creëren door samen te werken. Zo willen we onze bestaande subsidiesystemen binnen 

jeugd, sport en cultuur vereenvoudigen, digitaliseren, gebruiksvriendelijker maken voor de aanvragers en 

waar mogelijk gelijktrekken over de verschillende vrijetijdsdomeinen. Ook de beslissing van de 

gemeenteraad om in te stappen in het Uitpas traject biedt een opportuniteit waarbij we willen 

onderzoeken hoe we de Uitpas gecoördineerd kunnen uitrollen naar het bredere (ook niet-gemeentelijk) 

vrijetijdsaanbod. En om onze verenigingen en andere gebruikers klantvriendelijk te bedienen, maken we 

werk van een vrijetijdsloket waar iedereen terecht kan.  
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We zijn er  van overtuigd dat bovenop de samenwerking tussen onze diensten ook het samenbrengen van 

onze vrijetijdsverenigingen en organisaties een meerwaarde kan bieden. Daarom organiseren we 

complementair aan onze adviesraden een Forum Vrije Tijd dat als overlegorgaan minstens 2 maal per jaar 

samen komt om suggesties en adviezen voor het lokaal bestuur te formuleren. Ook onze 

carnavalsverenigingen en hun comités kunnen hier uiteraard aan participeren. 

Jeugd 

Jong zijn in Hamme, dat is crossen door onze bossen, lekker chillen in onze parken en plezier maken op 

kamp of in het weekend bij één van onze talrijke verenigingen. Hamme heeft een sterk uitgebouwd 

verenigingsleven en dat willen wij koesteren. Door in te zetten op een vlotte dienstverlening, aangepaste 

(speel)infrastructuur en bereikbaarheid voor alle jongeren willen we verenigingen ontlasten zodat zij zich 

kunnen bezighouden met de basis van hun werking: Ontmoeten. Of je nu in een jeugdbeweging, sportclub, 

cultuurvereniging zit of je spreekt gewoon graag af met je vrienden. Elk kind heeft ruimte nodig om jong te 

zijn. Jongeren die buiten de online leefwereld elkaar ontmoeten, samenwerken en plezier maken in hun 

vereniging geeft niet alleen je mentaal welzijn een boost, je maakt er ook vrienden voor het leven.  

 

Komende legislatuur maken we werk van verschillende uitdagingen en projecten.  

 

We werken aan een structurele oplossing voor de gebouwen-problematiek van KSA Hamme en KLJ Hamme 

Sint-Anna. Beide verenigingen zitten met hun huidige ledenaantal in te kleine en verouderde 

infrastructuur. Hiervoor zijn gepaste budgetten in onze meerjarenplanning nodig.  

 

Door jeugdverenigingen de mogelijkheid te bieden om hun gebouwen zelf te verwerven en te beheren via 

onderhoudssubsidies, gaan ze hun infrastructuur met meer respect behandelen. Eigenaarschap zorgt er 

immers voor dat kleine problemen sneller en goedkoper kunnen worden opgelost met als bonus dat 

zorgvuldige eigenaars op het einde van het jaar beloond worden met het overschot van het budget dat 

naar de reguliere werking kan gaan. Zo wordt zorgdragen beloond.  

 

Bij het inrichten van belangrijke jeugdinfrastructuur doen we bovendien beroep op Inter. Zij kunnen ons 

advies geven over de toegankelijkheid van publieke gebouwen en openbare ruimte. Daarnaast 

onderzoeken we de mogelijkheden tot ontharding op al onze jeugdwerksites. 

 

We maken werk van een grondige renovatie van JC Den Appel met het oog op het correct organiseren van 

evenementen en fuiven.  

 

We werken aan voldoende kwalitatieve speel- en ontmoetingsinfrastructuur.  Deelgemeenten en 

centrumwijken verdienen een buitenspeellocatie op wandelafstand. Vooral in Moerzeke en Kastel willen 

we de speelinfrastructuur uitbreiden. We onderzoeken ook de mogelijkheden voor een buitenfitness en 

een kleuterpad of andere ontspanningsmogelijkheden voor de allerkleinsten. We hechten belang aan de 8 

regels van een Goe gespeeld! Gemeente, zodat we bijdragen aan een positief speelklimaat. We bekijken of 

de bestaande studieruimtes voldoen aan de noden van de jongeren en maken werk van de opstart van een 

Speel-o-theek. 

 

We leggen onszelf op om elke dag te werken naar de principes van een kindvriendelijke gemeente. 

Kindvriendelijkheid wordt onze barometer voor goed lokaal beleid dat de leefbaarheid voor iedereen 

verhoogt.  
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We hechten veel belang aan inspraak en ondersteunen de vraag van de jeugdraad om de kinderraad en 

tienerwerking verder uit te bouwen, complementair aan de jeugdraad. We beseffen dat we met de 

adviesraden vooral georganiseerde jeugd bereiken en engageren ons om minstens twee keer per 

legislatuur een groter inspraak- en overlegmoment te houden. Daaraan hangen we ook de uitwerking en 

invulling van het jongerenbudget. 

 

Het  mentaal welzijn van kinderen en jongeren is een belangrijk aandachtspunt voor het bestuur. We geven 

hier passende aandacht aan en doen dit telkens in samenwerking met onze professionele partners zoals 

o.a. Habbekrats, maar ook zorgprofessionals en de kinderen en jongeren zelf. Hamme is een gemeente die 

zich actief zal inzetten in de strijd tegen zinloos geweld. 

Sport  

Sporten brengt mensen samen en bevordert de mentale en fysieke gezondheid van alle inwoners. Daarom 

is het belangrijk dat onze gemeente inzet op het creëren van een gezonde en actieve leefomgeving in 

samenwerking met onze lokale sportverenigingen, scholen en welzijnsorganisaties. Onze sportclubs en 

recreatieve sporters verdienen in onze gemeente dan ook de nodige aandacht. Daarom voeren we een 

sport- en recreatiebeleid met het accent op verschillende aandachtspunten.  

 

We blijven investeren in bestaande sportvoorzieningen zoals onze sportvelden, sporthallen, het 

openluchtzwembad en de atletiekpiste, …  zowel inzake onderhoud als verduurzaming en optimaliseren en 

coördineren het gebruik ervan binnen het beheermodel dat we ontwikkelen voor onze vrijetijds-

infrastructuur. In het kader van de infrastructuurstrategie die we willen ontwikkelen, lijsten we extra noden 

op en bekijken we welke realistische en haalbare oplossingen er zijn. 

 

We activeren de werking van onze sportraad zodat die op frequente basis samenkomt net als onze andere 

adviesraden. Hierdoor kunnen we sneller inspelen op de tekorten en behoeften van onze  gebruikers en 

verenigingen. Door onze verschillende sportverenigingen met elkaar te verbinden maken we gebruik van 

elkaars expertise en kan kennis beter uitgewisseld worden.  

 

Sport en recreatie moeten kunnen beoefend worden in een veilige omgeving waar iedereen welkom is. 

Grensoverschrijdend gedrag hoort niet thuis in onze gemeente. We werken aan een sportieve gemeente 

waar plezier beleven centraal staat, waar sporters en hun supporters respect hebben voor elkaar, het 

materiaal en infrastructuur en vertalen dit in een gedragscode voor alle clubs en recreatieve sporters die 

willen gebruik maken van onze dienstverlening of ondersteuning.  

 

Daarnaast bekijken we hoe we clubs en verenigingen die zich onderscheiden inzake fair play, inclusiviteit 

of maatschappelijk engagement kunnen waarderen. 

Cultuur 

Cultuurbeleving doet verwonderen, cultuur verbindt, daagt uit en doet nadenken. Ook cultuur brengt 

mensen samen en smeedt zo mee aan een warme, rijke samenleving. In Hamme willen we breed inzetten 

op cultuurbeleving. Of het nu een avondje uit is naar het toneel of een film, een optreden of fuif tot het 

bezoeken van een tentoonstelling of een erfgoedwandeling door onze straten of genieten van carnaval: 

cultuur is er voor iedereen. Dat bepaalt onze beleid voor de komende periode. 
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Willen we van cultuur een totaalbeleving maken dan moeten we dat ook vertalen in de wijze waarop we 

onze dienstverlening en aanbod vorm geven. Daarom vormen we ons Cultureel Centrum Jan Tervaert om 

tot een echt Cultuurhuis.  

 

Een cultuurhuis waarbij we door verdere modernisering en de nodige investeringen blijven inzetten op een 

divers en attractief aanbod. 

 

Een cultuurhuis ook dat dringend nood heeft aan een mooie foyer en/of brasserie waar bezoekers voor, 

tijdens en na voorstellingen een drankje en hapje te kunnen nuttigen en waar sporters, wandelaars en 

fietsers of ouders en grootouders die wachten op de kinderen terecht kunnen. De inkomhal tussen de 

sporthal en het cultureel centrum zal hiertoe worden omgebouwd. 

 

Ook in zaal Hambiance doen we de nodige investeringen om er concerten mogelijk te maken. 

 

Daarnaast zetten we verder in op de ontwikkeling van een belevings- en erfgoedcentrum in de voormalige 

bibliotheek. Ons gemeentearchief en ons gemeentelijk kunstpatrimonium vinden er een plaats. We geven 

daar ook ruimte voor onze lokale kunstenaars en kunstverenigingen om hun creatief meesterschap hier 

tentoon te stellen. 

 

Ons publieke onroerend erfgoed waaronder onze monumenten en bv. het Oud gemeentehuis in Moerzeke 

willen we binnen de budgetmatige mogelijkheden verder restaureren. Daarbij is een goed onderhoud een 

prioriteit waarvoor we de nodige middelen blijven voorzien. Eigenaars (verenigingen)  van vastgesteld 

onroerend erfgoed sparen vaak kosten noch moeite om hun erfgoedparel te onderhouden en herstellingen 

uit te voeren. Hamme wenst hen daarbij te ondersteunen en we voorzien in een specifiek subsidie 

reglement waarbij we financiële ondersteuning en eventueel bouwkundig advies geven via 

monumentenwacht. 

 

Ook het roerend erfgoed in Hamme blijft voor het bestuur een belangrijk aandachtspunt.   

De inventarisatie en het beheer van het gemeentelijk kunstpatrimonium wordt verder afgewerkt. 

Feesten en evenementen  

Feesten en carnaval vieren, genieten van onze kermissen, jaarmarkten en braderijen, we zijn ermee 

vervlochten. Als bestuur blijven we onze traditionele evenementen volop steunen.  

 

Onze evenementenambtenaar en de geplande overkoepelende coördinatie en samenwerking van onze 

vrijetijdsdiensten zorgen voor de professionele en efficiënte opvolging en dienstverlening t.a.v. 

organisatoren en verenigingen. 

 

We maken verder werk van nieuwe, grotere carnavalswerkhallen in onze gemeente die op een correcte 

manier beheerd worden binnen het op te zetten beheermodel. 

Toerisme 

In de vorige legislatuur is er sterk ingezet op het uitspelen en verder versterken van onze toeristische 

troeven. We trekken die lijn door. De herinrichting en opwaardering van de Mirabrug site wordt op korte 

termijn effectief aangepakt zoals voorzien. Ook het Hamveer, de weg richting de site, willen we 

herinrichten. 
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We realiseren het belevings- en erfgoedcentrum in de oude bib, brengen er ons toeristisch infokantoor 

onder en bekijken of ook onze fietsverhuur vanuit die locatie gerealiseerd kan worden. 

 

We geven onze toeristische dienst meer middelen om onze toeristische troeven in de kijker te zetten en 

gebruiken daarvoor innovatieve manieren.  

 

Onze dijken en natuur zijn prachtig. Hier gaan we nog meer op inzetten. We gaan na hoe we onze fiets- en 

wandelroutes kunnen uitbreiden en nog meer kunnen promoten. We bekijken hoe we onze toeristische 

punten nog beter en slimmer in kaart kunnen brengen.  

 

Maar niet alleen onze natuur of ons erfgoed zijn sterke troeven, ook onze horeca, onze verenigingen en 

evenementen zijn het promoten waard. Het nationaal park Scheldevallei biedt daartoe kansen die we 

volop willen benutten om Hamme nog meer op de kaart te zetten. 

 

We beschouwen de Vlaamse Waterweg als een belangrijke partner voor het onderhoud en de ontwikkeling 

van onze toeristische infrastructuur langs het water. Samen bekijken we welke extra investeringen 

(zitbanken, uitkijkposten, kunst…) langs Schelde en Durme mogelijk zijn. We zetten extra in op de 

ontwikkeling van De Kille als belevingssite.  

 

Het behoud van alle veerdiensten is voor ons een evidentie. 

 

De afgelopen jaren kwamen er enkele nieuwe initiatieven inzake verblijfs- en hoevetoerisme. We blijven 

onze starterspremie hierbij inzetten en geven nieuwe toeristische ondernemers alle kansen en 

ondersteuning. 

INFRASTRUCTUUR, OPENBARE RUIMTE EN RUIMTELIJKE ORDENING 

Net als andere overheden en lokale besturen willen we in onze gemeente verstandig en planmatig omgaan 

met de invulling van de beperkte openbare en private ruimte die we in Hamme beschikbaar hebben. Een 

planmatige lange termijnvisie is van belang voor verschillende beleidsthema’s zoals ondernemen, wonen, 

welzijn of onderwijs, vrije tijdsbeleving en invulling van ons openbaar domein (pleinen, straten en groen), 

maar ook ter bescherming van onze landbouw en natuur. 

 

Het in kaart brengen van de verschillende noden en het op zoek gaan naar haalbare en realistische (lange 

termijn) oplossingen op die diverse domeinen wordt dan ook een belangrijke opdracht waar het bestuur 

werk van wil maken. Dit moet resulteren in een infrastructuurstrategie, waarbij we kijken naar de efficiënte 

inzet van het eigen vastgoed waarover de gemeente beschikt, naast ook de mogelijkheden die andere 

spelers en partners kunnen bieden. 

 

Wat de eigen infrastructuur betreft moet een efficiënt en klantvriendelijk beheermodel voor al onze 

voorzieningen een optimaal gebruik aanmoedigen. We hebben in Hamme immers een rijk aanbod aan 

eigen (vrijetijds)infrastructuur. Dit vraagt een goed beheer en kwaliteitsvol onderhoud dat we willen 

realiseren door krachten te bundelen zowel binnen onze eigen administratie als de HIM, maar ook door te 

kijken naar de expertise van andere partners zoals o.a. DDS. Dit wordt alvast een essentieel onderdeel in 

onze strategie. 

 

Verder zien we een aantal uitdagingen in het openbare domein waarbij we in kaart brengen welke pleinen, 

straten of groenzones nood hebben aan opfrissing of heraanleg met als doel deze publieke ruimtes 
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aantrekkelijker en functioneler te maken voor buurtbewoners en gebruikers. We hebben daarbij speciale 

aandacht voor klimaatadaptatie zoals bv. onthardingsmaatregelen. 

 

De te ontwikkelen infrastructuurstrategie wordt een belangrijk facet van het ruimtelijke beleid dat we 

willen voeren. 

  

Inzake ruimtelijke ordening gaan we voor een nieuw ruimtelijk plan voor onze gemeente. Daarbinnen zal 

aandacht zijn voor een vergunningenbeleid dat de invoering  beoogt van de woningtypetoets voor het 

gehele grondgebied.  

 

We onderzoeken ook de mogelijkheden om klimaatbevorderende maatregelen bij nieuwe bouwprojecten 

in te voeren en hebben aandacht voor de herbestemming van oude (bedrijfs)gebouwen in het kader van 

inbreiding en kernverdichting.  

 

We bekijken welke de optimalisatiemogelijkheden zijn voor het Zwaarveld om ondernemingen kansen te 

geven en tewerkstellingsmogelijkheden uit te breiden. 

 

De huidige ruimtelijke invulling van het Nationaal Park Scheldevallei blijft zoals, beslist door de 

gemeenteraad, behouden. Dit betekent dat het huidige bestuur geen verdere uitbreiding beoogt. 

 

We benadrukken de belangrijke rol van de HIM als actief instrument van de gemeente om betaalbaar en 

kwaliteitsvol wonen en de ondersteuning van ondernemerschap te bevorderen. Tevens onderzoeken we 

de mogelijkheden van de HIM om ook inzake energie en duurzaamheid versterkende activiteiten te 

ontwikkelen. 

WONEN 

Bij nieuwe projecten zetten we ook in op alternatieve woonvormen zoals co-housing en kangoeroe-

woningen, dit om onze jongeren, alleenstaanden en ouderen maximaal ook kansen te bieden op een 

kwalitatieve woonst. We bekijken ook de mogelijkheid om een gemeentelijke bouwmeester in te schakelen 

die bij nieuwe projecten adviseert over o.a. kwaliteit, innovatie en esthetiek. 

 

We ondersteunen initiatiefnemers die inzetten op deze woonvormen en geven informatie over premies en 

diensten die mensen begeleiden bij het laten uitvoeren van kleine en grote aanpassingen die hun 

woonkwaliteit kunnen verbeteren. 

 

Sociale woningen zijn cruciaal om een betaalbaar en kwalitatief aanbod te verzekeren in Hamme. We zijn 

blij met het belangrijke aandeel aan sociale woningen in onze gemeente want het biedt garanties naar 

betaalbaar wonen. Het is echter belangrijk dat bestaande sociale woningen eerst grondig gerenoveerd 

worden alvorens er nieuwe woningen bijgebouwd worden. Er werd door de Thuisbouwer reeds sterk 

geïnvesteerd in het renoveren, moderniseren en verduurzamen van het aanbod. Dit blijven we behouden. 

Samen met o.a. de Thuisbouwer werken we een lange termijn toekomstplan uit dat rekening houdt met de 

wijzigende behoeftes.  

 

Correcte en transparante toewijzing van sociale woningen én controle op misbruik is belangrijk en 

absoluut noodzakelijk. Het zorgt niet alleen voor eerlijkheid, maar onderbouwt ook het draagvlak voor 

sociale huisvesting. We blijven ons bijgevolg scharen achter het principe dat personen die een eigendom 

in het buitenland hebben, geen recht hebben op sociale huisvesting. 
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In de vorige legislatuur werd de heffing op leegstand en onbebouwde percelen verstrengd. Naast een 

efficiëntere opvolging en inning zetten we deze legislatuur in op een verdere verhoging ervan om het 

aantal beschikbare panden en gronden extra te activeren en leegstand en verkrotting te bestrijden. Dit 

verhoogt de woon- en leefkwaliteit in onze gemeente en draagt bij aan de invulling van toekomstige 

noden. 

LOKALE EN SOCIALE ECONOMIE, TEWERKSTELLING EN LANDBOUW 

Hamme wil een ondernemersvriendelijke gemeente zijn. Daarom analyseren we kritisch onze eigen, 

bestaande procedures. Want ‘tijd is geld’, zowel voor het lokaal bestuur als ondernemers en dus moeten 

ondernemers weten waar ze terecht kunnen. Administratieve lasten voor ondernemers beperken we door 

een fysiek ondernemersloket voor zowel starters als gevestigde ondernemingen.  

 

We evalueren het reglement van de starterspremie, deze moet ook online aangevraagd kunnen worden. De 

aanvraagtermijn  van de starterspremie willen we verlengen van 12 maanden naar 36 maanden na de 

startdatum of de opstart van de handelszaak. 

 

We zetten verder in op een pro-actief beleid samen met onze partner Ondernemend Hamme. We 

onderzoeken de mogelijkheid om een jaarlijkse (regionale) jobbeurs/ondernemersbeurs te organiseren 

samen met onze partners. 

 

We pleiten voor open en tijdige communicatie over openbare werken. We communiceren actief over de 

impact ervan en informeren over ondersteunende maatregelen van andere overheden.  

 

We creëren positieve, digitale ondersteuning voor onze ondernemers. Vandaag maken we al actief gebruik 

van een aantal sociale mediaplatformen, maar we zetten hier extra op. Door innovatief te zijn maken we 

dat informatie makkelijk en efficiënt kan doorstromen en zetten verder in op het gebruik van de nieuwe 

digitale borden om onze lokale economie te stimuleren en acties in de kijker te zetten, zoals de einde-

jaarsactie, paasactie, zomerbraderij, modewandeling, Hamme Culinair, etc… 

 

We faciliteren de ontwikkeling van initiatieven voor kmo’s die op zoek zijn naar betaalbare bedrijfsunits. 

De site in de Veldstraat wordt daartoe verder ingericht.  

 

Een aantal ontwikkelingen in het verleden hebben er voor gezorgd dat de Kerkstraat op dit moment niet 

langer aantrekkelijk blijkt voor een aantal ondernemers. We laten ons professioneel bijstaan en 

ontwikkelen een passend toekomstplan waarbij we alle mogelijke opties bekijken. Daarnaast bekijken we 

ook op welke wijze we buurtwinkels en lokale zaken (bakker, beenhouwer en groenteboer) kunnen 

ondersteunen. 

 

We hervormen onze de leegstandsheffing en maken die strenger voor  winkel- en bedrijfspanden zodat 

leegstand en verkrotting worden tegengegaan.  

 

We spreken eigenaars van panden aan om eventueel tijdelijke invullingen, pop-ups of korte termijnhuur 

mogelijk te maken en we bekijken de mogelijkheid om zelf een pop up ruimte te voorzien die we tegen 

betaalbare en laagdrempelige voorwaarden tijdelijk ter beschikking stellen aan startende ondernemers. Op 

deze manier kunnen (jonge/ nieuwe) ondernemers hun zaak tijdelijk testen en presenteren aan de 

Hammenaars.  
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We bekijken hoe we onze pleinen horecavriendelijk(er) kunnen (her)inrichten en door een combinatie van 

online en offline promotie kunnen markten en foren aantrekkelijk worden gemaakt. We denken ook na 

over inzetten op de korte ketens, food trucks of andere initiatieven. 

 

De voorbije bestuursperiode werd het activeringsinstrument “Hams Menswaardig Inkomen” (HAMI) 

geïntroduceerd. We zullen het HAMI evalueren, verder uitbouwen en gaan nog actiever en meer 

aanklampend te werk om mensen zonder werk op weg te zetten naar een job via opleiding en begeleiding. 

Hiervoor blijven we samenwerken met partners in de regio (o.a. DDS en sociale economie actoren) om in te 

zetten op trajectbegeleiding en positieve stimulansen inzake activering. Ons Opleidings- en 

Tewerkstellingscentrum (OTC) bouwen we verder uit. We verkennen nieuwe mogelijkheden inzake 

dienstverlening en kijken waar mogelijke samenwerkingsververbanden of partnerschappen liggen. 

 

We bekijken hoe we ons als bestuur kunnen inschakelen in het nieuwe systeem van samenlevingsjobs op 

lokaal niveau dat de Vlaamse regering zal opzetten. De samenlevingsjobs  zijn  een  nieuw  programma  van  

tijdelijke  werkervaring  voor werkzoekenden na 1 jaar werkloosheid via maatschappelijk zinvolle taken bij 

lokale besturen, lokale vzw’s en scholen, zoals bijvoorbeeld administratief werk, ondersteuning bij 

evenementen, groendienst, personenvervoer of toezicht. Door het verwerven van de nodige competenties 

en arbeidsritme vormt dit gemeenschapswerk een opstap naar een passende job op de reguliere 

arbeidsmarkt.  

 

We blijven inzetten op de noodzakelijk begeleiding en hulpverlening via o.a. onze diensten (Team welzijn 

en leven) en onze andere dienstverlening (sociaal restaurant, Rap op Stap). Ook het sociaal ontmoetings-

centrum ’t Verhoog speelt in de strijd tegen armoede een heel belangrijke rol die we zullen bestendigen 

zodat gebruikers ook geleid worden naar opleiding, trajectbegeleiding, gezondheidszorg etc...  

 

Land -en tuinbouwers maken een belangrijk deel uit van onze ondernemers in de gemeente en hun 

inspraak blijft belangrijk, o.a. via adviesraden. We zetten in op structureel gezonde landbouw en 

beschermen onze landbouwgronden.  

 

We promoten ons  label ‘Lekker Hams’ met daarin onze lokale producten en de korte keten en bekijken de 

mogelijkheid om een landbouwmarkt te organiseren. 

MOBILITEITSBELEID  

Ons mobiliteitsbeleid voor Hamme richt zich op een veilige, duurzame en inclusieve verplaatsings-

omgeving, waar alle weggebruikers – voetgangers, fietsers, en automobilisten – een passende plaats 

krijgen. Dit vereist doordachte planning en een flexibele aanpak. We nemen dit op in samenwerking met 

onze inwoners en partners. Samen evalueren we en sturen we desgevallend bij om Hamme leefbaar en 

bereikbaar te houden. Daarom maken we werk van een nieuw mobiliteitsplan dat focust op volgende 

hoofdlijnen die we ook in de meerjarenplanning verankeren. 

 

We voorzien een gestructureerde en realistische planning voor veilige fiets- en voetpaden. Budgetten 

worden opgenomen in het meerjarenplan, met prioriteit voor probleemzones. We zoeken actief naar 

bovenlokale subsidies, zoals het fietsfonds. 

 

We hebben blijvende aandacht voor bestaande projecten zoals de N446 en de optimalisatie van de 

nieuwe markt en geven verder uitvoering aan de heraanleg van de Strijderslaan. Daarnaast maken we 

echter ook werk van een  inventarisatie van de probleempunten in onze gemeente.  

 



            14/16 

 
 

We geven prioriteit aan het onderzoeken van de herinrichting van de Biezestraat ter hoogte van de nieuwe 

bedrijvenzone om een veilige doorstroom van en naar het centrum te verbeteren. We bekijken hoe we 

door inzet van slimme technologie een veilige verkeersdoorstroming kunnen bevorderen.  

 

We dringen er bij de hogere overheid op aan om snel uitvoering te geven aan de herinrichting van de 

Dendermondse Steenweg (N470) met een veilige aansluiting op de N41 zodat we doorgaand verkeer op 

een veilige manier naar de N41 leiden. Dit beperkt de verkeersdruk richting het centrum en vermindert 

hinder in omliggende wijken. 

 

We zetten de beoogde gemeenschapswachten in om toezicht te houden op verkeersveiligheid in 

schoolomgevingen en in te grijpen bij onveilige situaties. Dit draagt bij aan een veilige start en einde van 

de schooldag. 

 

De bereikbaarheid van Hamme moet aansluiten bij de behoeften van onze inwoners. We zetten ons in voor 

een vlotte en frequente verbinding. De eerder genomen beslissingen van De Lijn, in het bijzonder m.b.t. 

Moerzeke en Kastel stellen we in vraag. 

 

Extra inzet op deelfietsen en -auto’s biedt jongeren en andere inwoners zonder eigen vervoer een 

goedkope en efficiënte manier om zich binnen Hamme te verplaatsen. 

 

We investeren in veilige en overdekte fietsenstallingen met oplaadpunten op strategische locaties. Ook 

verbeteren en onderhouden we fietspaden actief om fietsers veilig en comfortabel te laten rijden. 

 

Voor voetgangers voorzien we goed onderhouden voetpaden en duidelijke oversteekplaatsen. We 

onderzoeken samen met onze scholen hoe we de veiligheid rond scholen verder kunnen verhogen. 

 

Sommige zones (zoals Hofterbossen en de voormalige Roxy-site) krijgen een nieuwe indeling voor 

verbeterde veiligheid en netheid, wat overlast voor omwonenden vermindert. We onderzoeken de 

mogelijkheden waar we kleine parkeerzones kunnen inrichten en hoe we prioriteit kunnen geven aan de 

buurtbewoners. 

 

Een gedegen en hedendaags mobiliteitsbeleid vereist dat we een duurzame infrastructuur uitbouwen. 

Daarom breiden we het aantal laadpalen verder uit en stimuleren we elektrische mobiliteit. 

 

We investeren verder in het trage wegennetwerk om veilige en comfortabele wandel- en fietsroutes te 

creëren. Openstelling van buurtwegen biedt meer mogelijkheden voor buurtbewoners en versterkt de 

verbinding tussen de kernen. 

 

We stroomlijnen de samenwerking met onze verschillende partners die ons adviseren bij het mobiliteits-

beleid en optimaliseren de communicatie rond mobiliteit met onze inwoners. Het STOP-principe (Stappen - 

Fietsen - Openbaar vervoer - Personenauto's) hanteren we als uitgangspunt bij het verbeteren van de 

verkeersveiligheid. We gebruiken het als toetsingskader bij onze mobiliteitskeuzes en beleidsbeslissingen. 

MILIEU 

We zetten ons in voor een nette, duurzame/toekomstgerichte en veilige leefomgeving voor elke buurt. Een 

goed onderhouden publieke ruimte draagt bij aan een veiliger gevoel voor de bewoners.   
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We voeren een nultolerantiebeleid en verhogen onze GAS boetes van 350 euro tot het wettelijk maximum 

van 500 euro voor herhaalde overtreders. Bij de ouders van minderjarigen die een overtreding begaan 

willen we er bij hen meer op aansturen om de minderjarige een werkstraf te laten uitvoeren i.p.v. het 

betalen van een GAS boete door de ouders. 

 

We breiden het toezicht op de overlast door zwerfvuil, sluikstorten, hondenpoep en vandalisme uit. We 

zetten meer vaststellers en ook onze gemeenschapswachten in voor frequente controles. Soms ontstaat er  

spanning tussen inwoners, bijvoorbeeld wanneer mensen anderen op een verkeerde manier aanspreken 

op hun afvalgedrag.  Onze gemeenschapswachten kunnen na een opleiding ook een bemiddelende rol 

opnemen en overtreders motiveren om hun verantwoordelijkheid te nemen, zonder escalatie van 

conflicten.  

 

We doen niet alleen verder een beroep op de intergemeentelijke handhavingscel van DDS en de 

gewestelijke OVAM-vaststellers. Gemeentelijke ambtenaren kunnen, na opleiding, ook bevoegd worden 

om vaststellingen te doen. Zo verhogen we de pakkans. 

 

We evalueren de huidige locatiecriteria en inplantingsrichtlijnen voor vuilnisbakken (incl. honden-

poepbuizen) en stemmen het vuilnisbakkenplan daarop af. Waar nodig investeren in extra vuilnisbakken 

en hondenpoepbuizen op strategische locaties, denk bv. aan de Mira site. 

 

Team Groen beschikt over een veegplan. We actualiseren dit en breiden het uit met een gestructureerd 

opkuisplan met als doel te zorgen voor regelmatige schoonmaak van straten, stoepen, pleinen en de daar 

aanwezige publieke infrastructuur. Dit plan wordt openbaar gedeeld, zodat inwoners weten wanneer hun 

straat aan de beurt is. Om het Team Groen in haar opdrachten om het openbaar domein mooi en net te 

houden bij te staan, willen we via openbare aanbesteding meer samen werken met sociale 

economiebedrijven.  Ook het onderhoud van onze begraafplaatsen wordt meegenomen in deze opdracht. 

 

De gemeentelijke werkgroep Mooimakers wordt aangepast en uitgebreid in die zin dat deze werkgroep 

zich niet alleen kan uitspreken over afvalgebonden onderwerpen, maar ook over het bredere thema 

netheid van het openbaar domein in het algemeen. 

 

We blijven projecten zoals ‘Mooimakers’ en ‘Operatie Proper’ ondersteunen. De zwerfvuilvrijwilligers, 

scholen en verenigingen vormen een belangrijke schakel in het bekomen van mooie straten, net als het 

platform ‘Mijn mooie straat’. 

 

De zorg voor een mooie leefomgeving moet hand-in-hand gaan met het klaarstomen van die omgeving 

voor het toekomstig klimaat. De uitvoering van de regionale en lokale klimaatmitigatie en -adaptatie- 

plannen, het hemelwater- en droogteplan en het lokaal warmteplan moet daartoe bijdragen. We werken 

verder aan de uitrol ervan. Ook als gemeente zelf nemen we onze verantwoordelijkheid en streven we naar 

het behalen van deze doelstellingen. 

DIERENWELZIJN 

Op vraag van vele baasjes onderzoeken we de mogelijkheid om kleine huisdieren een begraafplaats of 

laatste rustplaats te bieden in de gemeente. 

 

We onderzoeken de realisatie van hondenlosloopzones in onze deelkernen. De subsidies voor onze Hamse 

asielen blijven behouden en onderzoeken de mogelijkheid om deze te verhogen.  
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We rollen een actieplan uit waarbij we aandacht hebben voor weide fauna (weide -en akkervogels en klein 

wild) en andere bedreigde diersoorten. Naast de bijenhotels richten we op gemeentelijke gronden ook 

egel-hotels en moedigen we eigenaars aan om dit ook te doen. We starten in samenwerking met 

geëngageerde burgers een initiatief om zieke of gewonde wilde dieren op te vangen. 


